
„Kedves Pedagógusok! 

Kedves Szülők és Diákok! 

Kedves Vendégeink! 

 

A szentmise kezdetén említettem a Szentlelket, és hogy az Ő segítségét kérjük 

ebben a tanévnyitó szentmisében. Vagy más szóval:  hívjuk a Szentlelket ezen 

ünnepi alkalmon.  Innen az elnevezés: Veni Sancte, vagyis jöjj, Szentlélek! 

A Szentlelket szokták az Egyház mostoha gyermekének is nevezni, mert keveset 

beszélünk róla. Kevés szó esik arról, hogy: ki is az a Szentlélek? 

Hol és hogyan lehet jelen az életünkben a Szentlélek?  

 

Ha nagyon egyszerűen akarnánk megfogalmazni, akkor talán azt mondhatnánk, 

hogy a Szentlélek, az Atya és a Fiú közötti kapcsolatból kibontakozó és 

megnyilvánuló Szeretet. ...és ez a Szeretet, mely kíséri a keresztény embert. Ez a 

Szeretet mely formál minket, és segít abban, hogy felismerjük, valójában "Ki 

vagyok?" és "Milyen vagyok?". "Mik az én értékeim?", "Melyek az én 

erősségeim?". 

 

Kedves Diákok! 

Tanuljatok akár az iskolapadban, vagy akár digitálisan a számítógép, laptop, 

tablet előtt, egy valami nagyon fontos - és ezt helyezném először a szívetekre - : 

Sohase várj el magadtól olyat, ami nem a te erősséged! Sohase hasonlítgasd 

magad máshoz!  Te, te vagy, és nem a másik!  

Igen, igyekezz mindinkább fejlődni a tanulmányaidban, de fogadd el azt, ha 

valamiben nem vagy a legjobb! Mindig élj a tanulmányok és az élet adta 

lehetőségekkel, ragadd meg az itt és most alkalmait, de tudd elengedni, ha valami 

nem megy. Így is Isten szeretett gyermeke vagy!  

Erre a felismerésre is a Szentlélek vezet el minket. 

Sőt, ennek az elfogadásához is! 

Hidd el, értsd meg, hogy mekkora félelemtől, és az ebből jövő - ahogy azt az 

Evangéliumban (vö. Mt 6,31-34) hallottuk - aggodalmaskodástól óvod meg 

magad. E kettő sosem az Istentől származik! 

 

A másik dolog, amit a szívetekre szeretnék helyezni: „Ne legyetek üres tojások!” 

Látjátok, itt van ez a tojás – a születés szimbóluma. (Összetörtem, és kiderült, 

hogy üres.) És ennek jelentősége van: ebből a tojásból nem lesz semmi/nem lett 

volna SEMMI. Nem úgy, mint a rendesből: nem tudjuk, hogy mivé fejlődik, mert 

azt gondozni kell, erre-arra görgetni, melegen tartani, hogy kikeljen, és önálló 

életet kezdhessen. Amíg a burok alatt van, nem látható a fejlődés, de elvileg min-

degyikben ez történik, kivéve, ha üres.  

Kedves Diákok! Bármit csinálhattok, bármire készülhettek, de egyet jegyezzetek 

meg, ne legyetek üres tojások! 



Hagyjátok, hogy mi felnőttek, mi tanárok vezessünk benneteket, "gondozzunk" 

benneteket, tanítsunk, kísérjünk benneteket ebben a tanévben is. Az Isten 

Szentlelke ebben is vezetni akar: hogy felismerjétek, közös "kaland" az, amelyre 

ma indulunk veletek. Az Istennek mindannyiótokról van egy "álma", egy terve. 

Hogy ki és mi leszel. Legyetek nyitottak a mi "vezetésünkre", hogy ez a terv 

valósággá váljon. Hagyd, hogy belőled élet legyen, hogy jó életed legyen. 

Legyen ez a mondat az útravaló, a mottó erre az évre: "Ne legyetek üres tojások!" 

 

Kedves Pedagógusok! 

Kedves Szülők és Diákok! 

Kedves Vendégeink! 

Adja Isten, hogy ebben a bizonytalanságokkal teli világban, tudjunk hinni a 

jövőben! 

 

A diákoknak kívánom, hogy sikerrel vegyék az akadályokat, a tanároknak pedig 

kitartást, türelmet és békés évet! 

 

Ámen.” 

 

 

 


